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BELGISCHE SENAAT

ZITTING 1989-1990

19 JUNI 1990

Ontwerp van wet tot wijziging van de
artikelen 25 en 27 van artikel 4- Over-
gangsmaatregelen - van de wet van
10 oktober 1967 houdende het
Gerechtelijk Wetboek in verband met
het statuut van de leden van de grif-
fies en parketten bij de hoven en
rechtbanken

VERSLAG
NAMENS DE COMMISSIE VOOR DE

JUSTITIE UITGEBRACHT
DOOR DE HEER VAN ROMPAEY

Dit ontwerp vindt zijn oorsprong in een wetsvoor-
stel dat in de Kamer van Volksvertegenwoordigers
werd ingediend. Het werd zowel in de Commissie als
in de plenaire vergadering van de Kamer van Volks-
vertegenwoordigers eenparig aangenomen.

De Commissie voor de Justitie van de Senaat
onderzocht op haar beurt dit ontwerp op 19 juni
1990.

Aan de werkzaamheden van de Commissie hebben deelgenomen :
1. Vaste leden : de heren Lallemand, voorzitter; Arts, Baert, Cooreman, mevr.

Delruelle-Ghobert, de heren de Seny, Erdman, Pataer, Suykerbuyk, mevr. Truffaut
en de heer Van Rompaey, rapporteur.

2. Plaatsvervangers : mevr. Staels-Dompas en deheerVanNevel.
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SENAT DE BELGIQUE

SESSION DE 1989-1990

19 JUIN 1990

Projet de loi modifiant les articles 25 et 27
de l'article 4 - Dispositions transi-
toires - de la loi du 10 octobre 1967
contenant le Code judiciaire en ce qui
concerne le statut des membres des
greffes et des parquets près les cours
et tribunaux

RAPPORT
FAIT AU NOM

DE LA COMMISSION DE LA JUSTICE
PAR M. VAN ROMPAEY

Le présent projet trouve son origine dans une pro-
position de loi déposée à la Chambre des Représen-
tants. Elle y a été adoptée à l'unanimité, tant en Com-
mission qu'en séance publique.

La Commission de la Justice du Sénat a examiné le
projet le 19 juin 1990.

Ont participé aux travaux de la Commission

1. Membres effectifs : MM. Lallemand, président; Arts, Baert, Cooreman, Mme
Delruelle-Ghobert, MM. de Seny, Erdman, Pataer, Suykerbuyk, Mme Truffaut
et M. Van Rompaey, rapporteur.

2. Membres suppléants : Mme Staels-Dompas et M. Van Nevel.
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de rechten vereist, doch dit diploma wordt in het
thans geldende systeem niet gevaloriseerd wanneer
betrokkene enkel administratieve opdrachten dient
te vervullen.

Ditnieuwe korps van griffiers zou een soort wer-
vingsreserve kunnen vormen met het oog op een
benoeming in de magistratuur; terzelfdertijd zou
zulks een middel zijn om een degelijke uitbouw van
de justitie te realiseren.

Het principe hiervan is reeds van toepassing bin-
nen de Raad van State en ten aanzien van de referen-
darissen in het Arbitragehof.

Het doorvoeren van bedoelde hervorming is
bovendien van aard om de thans bestaande gerechte-
lijke achterstand weg te werken.

De vertegenwoordiger van de Minister bevestigt
dat het ontwerp inderdaad tot doel heeft de beroeps-
ervaring te valoriseren en inzonderheid een thansbe-
staande discriminatie weg te werken.

Wat dit laatste aspect betreft, mag immers niet uit
het oog worden verloren dat men voor de personen
die op 15 februari 1970 in functie waren is uitgegaan
van een vermoeden. Op het ogenblik dat de arbeids-
gerechten werden opgericht, heeft men evenwel niet
toegelaten dat het personeel dat in functie was op het
vlak van de diverse administratieve commissies, zou
postuleren voor de sociale gerechtelijke instellingen,
met een zelfde valorisatie van de loopbaan.

Wat meer in het bijzonder de vraag van het lid
betreft, bevestigt de vertegenwoordiger van de Minis-
ter dat er volledige overeenstemming bestaat tussen
de visie van het lid en die van de Minister.

In dat verband mag er worden aan herinnerd dat er
contacten bestaan met vertegenwoordigers van de
verschillende verenigingen van griffiers.

In een eerste stadium wordt er naar gestreefd de
nieuwe technische middelen aan te wenden om de
uitrusting van de griffies en de parketten te moderni-
seren. Doch de nodige maatregelen dienen te worden
getroffen opdat deze middelen kunnen worden aan-
gewend door het personeel dat thans in functie is,
waardoor meteen het probleem van de permanente
vorming wordt gesteld. Om zulks te verwezenlijken
zijnopditogenblik geen budgettaire middelen voor-
handen, althans niet voor de permanente vorming; de
Ministerzal ter zake nieuwe initiatieven nemen.

Vervolgens wordt ook het probleem van het sta-
tuut en van de vlakke loopbaan onderzocht, onder
meer in het kader van de besprekingen betreffende het
afschaffen van de klassen.

Tenslotte is er ook overeenstemming tussen het
standpunt van de spreker en dat van de Minister wat
betreft de valorisering van de taken van de griffiers.
De griffiers moeten inderdaad over de middelen be-
schikken die hen tot efficiënte medewerkers van de
magistraten maken.
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le système actuel, ce diplôme n'est pas valorisé si
l'intéressé ne doit accomplir que des tâches adminis-
tratives.

Ce nouveau corps de greffiers pourrait constituer
une sorte de réserve de recrutement pour les nomina-
tions dans la magistrature; en même temps, ce serait
un moyen de réaliser un développement de qualité de
l'appareil judiciaire.

Ce principe est déjà appliqué au sein du Conseil
d'Etat et à l'égard des référendaires de la Cour d'arbi-
trage.

La réalisation d'une telle réforme permettrait en
outre de résorber l'arriéré judiciaire existant.

Le représentant du Ministre confirme que le projet
vise à valoriser l'expérience professionnelle et,en
particulier, à mettre fin à une discrimination exis-
tante.

En ce qui concerne ce dernier aspect, il ne faut pas
perdre de vue que, pour les personnes déjà en service
au 15 février 1970, on s'est fondé sur une présomp-
tion. Au moment de la création des juridictions du
travail, on n'a toutefois pas permis au personnel exer-
çant une fonction au niveau des diverses commissions
administratives, de postuler un emploi dans les insti-
tutions judiciaires sociales, en bénéficiant d'une
même valorisation de leur carrière.

Quant à la question posée par l'intervenant, le
représentant du Ministre confirme que les vues de
l'intervenant concordent parfaitement avec celles du
Ministre.

A cet égard, on peut rappeler que des contacts exis-
tent avec des représentants des diverses associations
des greffiers.

Dans un premier stade, on tend à utiliser les nou-
veaux moyens techniques modernisant l'équipement
des greffes et des parquets. Toutefois, les mesures
nécessaires devront être prises pour que ces moyens
puissent être utilisés par le personnel actuellement en
fonction, ce qui pose du même coup le problème de la
formation permanente. Pour l'heure, on ne dispose
pas de moyen budgétaire, en tout cas pour la forma-
tion permanente; le Ministre prendra de nouvelles
initiatives en la matière.

Deuxièmement, les problèmes du statut et de la car-
rière plane sont débattus notamment dans le cadre de
discussions relatives à la suppression des classes.
C'est un des aspects du problème.

Enfin, il y a également concordance entre le point
de vue de l'intervenant et celui du Ministre concer-
nant l'idée de valoriser les tâches des greffiers. En
effet, il faut donner aux greffiers les moyens d'être les
collaborateurs efficaces des magistrats.
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43.274 - E. Guyot, n. v ., Brussel

Na deze bespreking worden de artikelen alsmede
het ontwerp in zijn geheel aangenomen met eenpa-
righeid van de 13 aanwezige leden.

Het rapport wordt op dezelfde wijze goedgekeurd.

De Rapporteur, De Voorzitter,
R. VAN ROMPAEY. R. LALLEMAND.

Cette discussion étant close, les articles ainsi que
l'ensemble du projet ont été adoptés à l'unanimité des
13 membres présents.

Le présent rapport a été approuvé par un vote iden-
tique.

Le Rapporteur, Le Président,
R. VAN ROMPAEY. R. LALLEMAND.


